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PROCES-VERBAL  
 

Încheiat astăzi 18.08.2023 la Şedinţa extraordinară convocată de îndată a Consiliului local 
al Municipiului Caracal 

 
 

 Şedinţa a fost deschisă de secretarul general al Municipiului Caracal, domnul Rădescu Viorel 
Emil, care a făcut prezenţa, arătând că sunt prezenţi 16 consilieri locali din cei 19 consilieri locali aleși, 
(domnii consilieri Căpățînă Robert-Marius, Cernat Costin-Șerban, Popescu Eugen-Cătălin lipsind 
motivat). Ședința s-a desfășurat atât on-line cât și cu prezență fizică, după caz. 
 Având în vedere prevederile art. 133 alin. 2, art. 134 alin. 4, art. 137 alin. 1 din O.U.G. nr. 
57/2019 privind Codul Administrativ, secretarul general al Municipiului Caracal arată că şedinţa se 
poate desfăşura în condiţii legale având în vedere numărul consilierilor prezenţi.  
 Şedinţa a fost convocată de Primarul Municipiului Caracal prin adresa nr. 49871/17.08.2023 în 
baza Dispoziţiei nr. 1090/17.08.2023.  

Preşedinte de şedinţă, doamna viceprimar Samiee Marina, dă cuvântul domnului primar pentru 
a prezenta ordinea de zi.  

Domnul primar, dă citire ordinei de zi.   
Preşedintele de şedinţă supune la vot ordinea de zi, aceasta fiind aprobată cu 16 voturi pentru. 
Se trece la discutarea ordinei de zi. 
 
1.Proiect de hotărâre nr. 174/17.08.2023 referitor la aprobarea listelor proiectelor prioritare 

finanțabile prin PR Sud -Vest 2021-2027 
Proiectul este prezentat de doamna Svetlik Claudia. 
Domnul primar: este ceva nou, această strategie trebuie să fie pe perioada 2021-2027, dar la 

anumite priorități. Din septembrie vom începe depunerea de proiecte până în perioada 2021-2023 nu s-
a depus niciun proiect pe ADR Oltenia pentru că nu a fost funcțional sau au fost pe PNRR. De acum 
încolo vor fi și aceste proiecte pe care noi le vom susține și le vom pune pe ADR Oltenia. Avem în 
vedere și alte obiective care nu fac parte din această strategie. 

Domnul primar dă citire încă o dată anexelor la proiect. Ultimele 3 proiecte cu regenerare 
urbană intrăm în competiție cu alte 5 municipii din zona Oltenia, cu Motru, Orșova, Băilești, Calafat și 
Drăgășani. Pentru toată prioritatea 7 sunt alocați 23 milioane euro pentru toate cele 6 componente și 
noi vrem obiective care ar însemna mai mult de 15 milioane euro. Probabil vom depune minim două 
proiecte sperăm să avem o competiție moale încât să promovăm două din cele 6 obiective. 

Domnul consilier Vîrdol Daniel: revenim la aceeași controversă privind două dintre proiectele 
din anexa nr. 3. În argumentarea celor 6 proiecte unul dintre principiile enumerate ale bunei 
guvernanțe municipale este transparența. În acest sens vă rog, să detalieze doamna consilier sau 
dumneavoastră, ce înseamnă Transformare urbană subzonă de agrement Piața Victoriei, care a fost 
pentru a treia oară redenumit și a două observație Înființare sens giratoriu pentru acces în strada 
Parângului din strada Cuza Vodă cu integrare în obiectivul de investiții ”Transformare urbană subzonă 
de agrement Piața Victoriei Municipiul Caracal”, pentru că o logică simplă ne duce la întrebarea: Ce 
legătură are sensul giratoriu cu zona de agrement?   

Domnul primar: modificările de titluri de proiecte s-au făcut pentru că în momentul în care 
începi o lucrare, nu cunoști ghidul, nu aveam de unde să știm care sunt cerințele. Au fost situații când a 
trebuit să modificăm autorizațiile. În urmă cu doi ani a început programul, pentru a avea acum 
rezultate este o muncă de doi ani în spate, titlurile au fost adaptate conform ghidului respectiv.  

Domnul consilier Vîrdol Daniel: doamna consilier, ce înseamnă această transformare? Să nu 
mai ocolim înseamnă înființarea unei străzi pe zona pietonală? Da sau nu? 

Domnul primar: precizez încă o dată, proiectantul, care o să vină luni și vă rog să veniți și 
dumneavoastră, o să ne prezinte proiectul tehnic, strada Cuza Vodă va fi într-adevăr prelungită, dar nu 
se va circula pe ea, are în proiect niște piloni și va fi folosită strada doar în cazul de necesitate, aș vrea 
ca și Piața Victoriei să devină pietonală sâmbăta și duminica. Nu va fi o stradă pe care să se circule pe  

 



 
ea doar dacă este o necesitate. Zona de la piață, str. Mieilor și acolo o să blocăm să devină pietonală, se 
circulă foarte greu, o să fie pentru aprovizionare, pentru riverani.    

Domnul consilier Vîrdol Daniel: dumneavoastră ați promis public în ședința de consiliu că nu 
se va circula cu mijloace auto pe această stradă. Dumneavoastră ați promis că veți retrage la 
rectificarea bugetară acest proiect de pe lista de investiții.  

Domnul primar: nu există așa ceva, pe lista de investiții există aceste proiecte așa cum vi le-am 
prezentat.   

Domnul consilier Vîrdol Daniel: va fi exact ca în fața primăriei, fără asfalt, fără șosea? 
Domnul primar: din contră, va fi cu pavaj. 
Domnul consilier Vîrdol Daniel: care este logica sensului giratoriu pentru acces în strada 

Parângului cu integrare în obiectivul de investiții ”Transformare urbană subzonă de agrement Piața 
Victoriei Municipiul Caracal? Ce treabă are agrementul cu sensul giratoriu? 

Domnul primar: sensul giratoriu are un diametru de 2 metri și jumătate, este mai mult simbolic 
și pentru că vrem să prindem și strada Parângului în acest sistem și să cheltuim banii europeni ca să 
îmbunătățim condițiile din orașul nostru, am zis să-l prindem pentru că este la marginea sistemului așa 
cum am făcut la Cartierul Gară, am făcut și str. Caraiman, str. Anton Pann, am făcut și altele, tot pe 
banii care erau alocați Cartierului Gară. Așa cum în Cartierul H.C.C. extindem proiectul și vom face 
str. Gheorghe Magheru până la capăt, vom face și str. Primăverii, este o modalitate de a beneficia de 
câți mai mulți bani de la U.E., acesta este principiul.  

Doamna Svetlik Claudia: prioritatea 7 prevede proiecte integrate de infrastructură peisagistică, 
de modernizarea unor clădiri publice și de spațiile verzi, de aceea primele 4 proiecte pe lista de 
prioritate 7 vor fi într-un proiect integrat care va avea o altă denumire pe care o vom ști când vom scrie 
cererea de finanțare cât mai aproape de nevoile și de cerințele ghidului pentru a fi eligibili și să putem 
depune și să câștigăm aceste proiecte. Cele 4 vor fi un singur proiect care va cuprinde 4 acțiuni.  

Domnul primar: inclusiv Teatrul de Vară. 
Domnul consilier Vîrdol Daniel: nu comentez lucrurile acestea, numai că oamenii întreabă ce 

legătură are acest sens giratoriu dacă acolo este zonă pietonală? 
Domnul primar: v-am explicat, trebuie să valorificăm orice potențial existent, dacă există orice 

legătură cu str. Parângului o facem și pe aceasta până sus, deci ce vă împiedică pe dumneavoastră, 
pentru că are continuitate. Nu putem de exemplu să punem Casa Titulescu cu Plevnei nr. 1 pentru că 
nu au nicio legătură, doar ca proiecte distincte. Eu vreau ca acest proiect împreună cu Teatrul de Vară 
să îl ducem în 5 milioane euro ca să valorificăm la maximum.  

Domnul consilier Stănescu Viorel-Octavian: ca să primim finanțare trebuie să îndeplinim și 
anumite condiții, banii sunt limitați, nu înțeleg care este motivul pentru care nu doriți? 

Domnul consilier Vîrdol Daniel: ce caută pensionarii pe sensul giratoriu? Cine circulă pe acest 
sens giratoriu? Pentru ce îl facem?  

Domnul consilier Bățăgui Costel-Răzvan: domnule consilier, vă place cum arată acum zona din 
punct de vedere peisagistic, vă place cum arată țărușii aceia? Mie nu îmi place cum arată. Am văzut și 
în Europa orașe istorice cu porți electrice unde se poate intra cu salvarea, pot intra pompierii, sunt 
lucruri normale, eu sunt adeptul străzii și vreau să vin și eu luni când vine proiectantul, să fluidizeze 
circulația, zona peisagistică înseamnă că vor fi spații verzi, zone de agrement. Vă place cum arată 
zona? Mie nu îmi place. 

Domnul consilier Vîrdol Daniel: spuneți-mi în ce oraș ați văzut că se desființează o zonă 
pietonală pentru a înființa un sens giratoriu? 

Domnul consilier Bățăgui Costel-Răzvan: nu se desființează.  
Domnul consilier Vîrdol Daniel: nu se desființează, de la asta am plecat, am obținut 

promisiunea domnului primar că pe acolo nu vor circula mașini. În rest că se modernizează este foarte 
bine, arată urât acum. 

Domnul consilier Bățăgui Costel-Răzvan: o stradă, orice cale de acces este o oportunitate în 
viitor oriunde ar fi ea.  

Domnul consilier Vîrdol Daniel: în orice oraș în zona centrală utilitarele speciale au acces. Cei 
doi piloni din fața Casei Armatei sunt mobili. 

Domnul primar: noi vorbim de spații verzi pe care nu vrem să le sacrificăm, eu nu vreau să 
tăiem sau să distrugem din spațiile verzi, acolo în acest moment nu este un spațiu verde, acolo este 
beton, noi o să-l transformăm în ceva frumos, va fi zonă de agrement. Zonă pietonală de agrement care 
în anumite condiții va fi utilizată și ca stradă. Este vorba de un sens giratoriu care încercăm să îl legăm 
de str. Parângului.  

Domnul consilier Vîrdol Daniel: mai susțineți ideea ca acest sens giratoriu să fie înființat 
pentru o viitoare parcare între C.E.C. și Magazinul Central? 

 



 
 
Domnul primar: eu nu susțin nimic, până la urmă decizia o luați dumneavoastră consilierii 

locali. De ce nu acceptați ideea, ce vi se pare rău dacă lăsăm spațiu pietonal și că se poate circula în 
anumite condiții? 

Domnul consilier Vîrdol Daniel: mai facem parcare acolo sau nu? 
Domnul primar: acolo unde se poate și proiectantul vine cu soluții sigur că da, dar să nu încurce 

acest fir, să se poată interveni cu autospecialele.  
Domnul consilier Vîrdol Daniel: ați spus clar că doriți stradă cu circulație și parcare și acum? 
Domnul primar: am ascultat pe toată lumea și încerc să iau cele mai bune idei, deocamdată 

discutăm de o strategie pe care trebuie să o depunem la A.D.R. Oltenia.  
Domnul consilier Vîrdol Daniel: sensul giratoriu înseamnă acces dintr-o arteră rutieră în altă 

arteră rutieră. Noi acum avem o singură arteră rutieră Parângului. Și atunci de ce sens giratoriu dacă nu 
avem cale de acces în rutieră? 

Supus la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 15 voturi pentru și 1 vot împotrivă 
(domnul consilier Vîrdol Daniel a fost împotriva celor două proiecte 1 și 4 din lista de investiții). 

Domnul consilier Vîrdol Daniel: atâta timp cât nu sunt clarificate mi se pare învălui în mister, 
dacă era vorba numai de proiectele 3, 4, și 7 cu prioritate de ce nu le-ați pus numai pe acelea pe 
ordinea de zi? 
 Domnul primar: nu ați înțeles, nu vorbim de proiecte, vorbim de prioritate, nu faceți confuzie 
că sunt lucruri total diferite. Când am spus de prioritatea 3, 4 și 7 înseamnă că sunt niște priorități care 
fac parte din ghiduri care ne-au fost supuse de către A.D.R. Oltenia. Proiectele noastre au o anumită 
numerotare, puteau să fie și invers. 
 Domnul consilier Vîrdol Daniel: întotdeauna v-am respectat, faptul că am înțeles această 
diversiune vă supără puțin.  
 Domnul primar: nu mă deranjează dar aș vrea să o lămurim, vă rog să veniți să lămurim.  
 Domnul consilier Vîrdol Daniel: pentru a nu mai exista aceste disensiuni, nu era mai bine ca 
cineva din Aparatul de Specialitate să vină și să ne explice proiectul să vedem și noi ce se 
intenționează? 
 Domnul primar: nu are nicio legătură cu ce ați votat astăzi, noi astăzi am votat o strategie pe 
care o înaintăm A.D.R. Oltenia în sensul că în următorii 4 ani noi vrem aceste proiecte pe prioritatea 3, 
4 și 7. Alături de aceste vor mai fi și altele, asta am aprobat, o strategie, proiectele respective vor fi 
aprobate la momentul când le vom depune.     
 Doamna Svetlik Claudia: la momentul în care vor fi recepționate și verificate inclusiv acesta cu 
Parângului, vor avea documentații și indicatorii tehnico economici, atunci se vor supune aprobării. 
Acum se aprobă doar lista proiectelor prioritare care urmează a fi depuse la finanțare, este o intenție.  

Nemaifiind alte puncte pe ordinea de zi, preşedintele de şedinţă, doamna viceprimar Samiee 
Marina, declară închise lucrările şedinţei extraordinare convocată de îndată a Consiliului local al 
Municipiului Caracal. 

 
 
 

        PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                         SECRETAR GENERAL 
                AL MUNICIPIULUI CARACAL, 

 
                   SAMIEE MARINA                                                     RĂDESCU VIOREL EMIL 
 


